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Betreft: Impact Verlaging mestproductieplafonds en Introductie afroming productierechten op mijn 
bedrijf 
 
Geachte heer/mevrouw, 
 
Op 31 mei jl. is de wijziging van de Meststoffenwet in verband met de verlaagde productieplafonds 
en de verhoogde afroming van fosfaatrechten ter internetconsultatie gegaan. Ik wil bij deze 
consultatie aangeven dat de verhoging van afroming slechts een bouwsteen is tot het oplossen van 
de mestcrisis en dat er meer oplossingen nodig zijn. Het verlies van derogatie en de daardoor 
ontstane mestcrisis heeft grote impact op mijn bedrijf. Verhoogde afroming biedt voor de korte 
termijn een te kleine impact om mijn bedrijfssituatie te verbeteren.   
Graag geef ik u middels deze brief, naast de inhoudelijke reactie die LTO op de internetconsultatie 
gaat geven, een concreet beeld van de impact van het verlies van de derogatie en de ontstane 
mestcrisis op mijn bedrijf. 
 

 Wij hebben een melkveehouderij met nog geen 60 melkkoeien en bijhorend jongvee en tot 
voor verlies derogatie grondgebonden. In 35 jaar nooit uitgebreid maar voelen dat we kind 
van de rekening worden door kortzuchtig beleid. Door oneerlijke machtstrijd en generieke 
dreigingen. 

 Het gras heeft voldoende nutrienten nodig net als de mens voeding nodig heeft, gevolg meer 
aanvoer kunstmest, om dit te produceren meer CO2 uitstoot. Extra land bijkopen is niet 
mogelijk en gezien de prijzen niet haalbaar. 

 Mestafzetkosten zullen verduurzaming en bijkomende plichten in de weg staan en overname 
voor volgende generatie zal door afroming falen, want wat rest is een niet renderend bedrijf 
met een tegen onze natuur in ( meer kunstmest) bedrijfsvoering wat ons door de strot wordt 
geduwd. 

 In nieuw onderzoek is gebleken dat koeien geen klimaatprobleem vormen, zet meer 
innovatie in. 
 

o De moeilijkheden op de mestmarkt, moeten snel worden verholpen. Mestafzet is op 
Voorne Putten te realiseren met akkerbouwers in de buurt en vormt alleen financieel 
probleem. 

o De gevolgen op lange termijn financieel zijn onhoudbaar en zullen een te grote 
kostenpost met zich meebrengen. 

o Wij hebben een bedrijfsopvolger die twijfelt of overname nog mogelijk/ haalbaar is. 
 Stoppen afschaf derogatie zou helpen, kosten betalen van mestafzet door overheid is optie, 

mobiele mestverwerkers door overheid betaald en ingezet kan op zeer korte termijn 



verlichten. Mentale druk is groot, mooie bedrijven raken in de knel, doet afbreuk aan hele 
sector.  

 Verder is het ongewenst als het plan van afroming en aanpassing productieplafonds buiten 
de Eerste en Tweede kamer om zouden worden ingevoerd. 

 
Hopende u hiermee van voldoende informatie te hebben voorzien, hoop ik op een wijs besluit en 
bescherming van betaalbare voedselzekerheid. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
B vd Loos


